
 

  

Zápis 

z jednání Valné hromady Energoregionu 2020 dne 8.4.2010 v Hrotovicích 

 

Přítomno dle prezenční listiny:  67 starostů nebo delegovaných zástupců ze 127 členských obcí, VH je   
                                                          usnášeníschopná 

Hosté: Vojtěch Adam, poslanec, Pavel Kováčik, poslanec, Vítězslav Jonáš, senátor, Tomáš Julínek,   
             senátor, Zdeněk Ryšavý, radní kraje Vysočina, Tomáš Žák, ředitel EDU, Petr Spilka, mluvčí EDU,   
             Starostové obcí z 5 km pásma EDU ,   Vlastimil Bařinka , kandidát za TOP 09 do PS PČR 
 

Program:  

1. Zahájení 
2. Volba předsednictva a návrhové komise 
3. Zpráva předsedy o činnosti sdružení od posledního zasedání VH 
4. Projednání Memoranda o vzájemné spolupráci při provozu a dalším rozvoji JE Dukovany 
5. Vystoupení hostů 
6. Zpráva o činnosti Občanské bezpečnostní komise 
7. Zpráva revizní komise 
8. Různé 
9. Diskuze a závěr 

 
 
Ad 1) Na úvod předseda sdružení Vladimír Měrka přivítal zástupce členských obcí a hosty. 
 
Ad 2) Předseda navrhl následující složení pracovního předsednictva: V. Měrka, A.Mlynář,   
          J.Zahradníček,  M.Černá,  R.Šeiner, J. Mojžíš . 
 
Pracovní předsednictvo bylo jednomyslně schváleno. 

 

Dále navrhl složení návrhové komise: E.Dračka, L.Marek, B.Župa 
 
Rovněž složení návrhové komise bylo jednomyslně schváleno. 

 

Ad 3)  Zpráva o činnosti: Rada 7.2.2007  
 -  volební rada ve Studenci, zvolen J.Zahradníček předsedou,   
           M.Šeiner,a  J.Pospíchal místopředsedou, zvolena revizní komise a členové OBK  
  
Rada 25.6.2007 v Hrotovicích – jednání  s vedením ČEZu ohledně legislativního řešení vztahu regionu 
a jaderného zařízení, ČEZ podporuje variantu financování obcí z daně z výroby elektřiny. Dále byly 
přijaty 4 obce za členy sdružení. 
 
Rada 11.10.2007 ve Studenci –byl zhodnocen průběh projektů z Nadace ČEZ a návrh na podání na rok 
2008 . 
 
Rada 27.11.2007 ve Zbraslavi u Brna – zpřesnění informací o průběhu projektů, informace o podání 
dvou projektů na nadaci ČEZ – Vybavení hasičů, místních rozhlasů a učeben a Vybavení škol. 



 

  

Rozprava kolem zákonů – novele Atomového zákona a zákona o dani z výroby el. energie – navržena 
schůzka se zástupci MPO a Michalem Haškem. 
 
Rada 14.2.2008 v Hostěradicích – projednáváno rozdělení fin. prostředků ve výši 1,5 mil. Kč mezi 
školy v rámci projektu Vybavení škol – navrženo 11 škol. 
 
Rada 21.5.2008 v Náměšti nad Oslavou – opětovně  diskuze o zákonných normách, který by mohly 
přinést do rozpočtů obcí finance, informace o snížení požadované dotace z Nadace ČEZ , příprava 
podzimního semináře OBK a změna zaměstnání ing. Mozora a nutnost hledat náhradu. 
 
Předsednictvo 30.9.2008  Náměšti nad Oslavou – opět informace o zákonech, oznámení předsedy o 
záměru skončit ve funkci, podání projektů na Nadaci ČEZ – navrženy 3. 
 
Rada 18.11.2008  v Senoradech – Senátor Jonáš seznámil se stavem zákona o ekologické dani, opět 
avizováno ukončení funkce předsedy ze strany J.Zahradníčka a nutnost hledání nového tajemníka.  
Informace o podání projektu Vybavení učeben na Nadaci ČEZ a dohoda o schůzkách s novými 
hejtmany krajů.Členský příspěvek pro rok 2009 ve stávající výši – 1 Kč na obyvatele. 
 
Rada 2.4.2009 v Hrotovicích – znovu projednávány personální záležitosti- předseda, tajemník. 
Rozdělena dotace 2,5 mil. od Nadace ČEZ mezi 19 základních škol. Zazněla informace o schůzce 
s hejtmanem Vysočiny J.Běhounkem a schválena zpráva revizní komise.  
 
Rada 14.5.2009 v Zakřanech – rezignace J.Zahradníčka na funkci předsedy, volby nového předsedy 
Vladimíra Měrky, starosty Náměště nad Oslavou jmenování ing. Marie Černé tajemnicí sdružení. Dále 
bylo rozhodnuto v souvislosti se změnou předsedy i o změně sídla a to na Náměšť nad Oslavou, 
Masarykovo nám. 104. Rovněž proběhla volba člena předsednictva poté,  P.Pollák skončil ve funkci 
starosty obce Čučice – byl zvolen starosta obce Babice u Rosic Vladimír Blažejovský. 
 
Předsednictvo 3.7.2009 v Náměšti nad Oslavou – průběh jednání a aktuální situace v Atomovém 
zákoně a Zákoně o RUD a diskuze k algoritmu rozdělení financí u obou zákonů mezi jednotlivé obce. 
Projednávány grafické návrhy na nové logo – členové schválili variantu, která se stala oficiálním 
logem Energoregionu 2020, navrženo prázdninové jednání Rady. 
 
Rada 6.8.2009 v Náměšti nad Oslavou – předseda informoval o jednáních ohledně zákonů /AZ, RUD/ 
s poslanci V.Adamem, P.Kováčikem, F.Bublanem, hejtmanem Michalem Haškem a senátorem 
Jonášem a dalšími předkladateli přímo v Senátu. Také proběhlo setkání s obcemi z 5 km pásma 
elektrárny Temelín. Rada připomínkovala návrh Atomového zákona. Informace o realizaci projektu 
Vybavení učeben. 
 
Předsednictvo 15.10.2009 v Náměšti nad Oslavou – znovu podány informace o proběhnutých 
jednáních ohledně zákonů AZ a RUD, rozhodutí o podání 2 projektů na Nadaci ČEZ – dokončit 
Oranžové učebny – zbývající obce, další žádost o dotaci na malou mechanizaci pro obce, na údržbu 
chodníků a veř. prostranství. 
 
Rada Energoregionu 7.12.2009 v Hostěradicích – zhodnocení činnosti ER 2020 od začátku roku, 
informace o zákonech – RUD schválen v Senátu , projednán a schválen rozpočet na rok 2010, 
schválen členský příspěvek ve výši 1 Kč na obyvatele, rozhodnutí o pořízení reklamních bannerů pro 
obce, které projeví zájem, částečně z rozpočtu a částečně z dotace od EDU. 
 
Rada 18.2.2010 v Náměšti nad Oslavou – informace o zákonech, projednání textu Memoranda o 
vzájemné spolupráci – nutnost schválení Valnou hromadou – svoláním na 8.4. – předsednictvo 
dopracuje text. Informace o schválení 3 mil.Kč dotace na Vybavení učeben – rozhodnuto rozdělení 



 

  

peněz na zbývajících 23 škol. Jednání navštívil také nový ředitel EDU Tomáš Žák a zodpověděl členům 
rady položené otázky. 
 
Ad 4)  V.Měrka odkázal na text Memoranda, projednaný předsednictvem Energoregionu a zaslaný 
členům před jednáním Valné hromady. 
K textu Memoranda nikdo z přítomných členů neměl připomínky. 

Memorandum bylo schváleno 66 hlasy, 1 se zdržel. 

Ad 5) O slovo se přihlásili následující hosté: 

P.  Kováčik - vysvětlil postup a  postoj k návrhům zákonů – novele Atomového zákona /AZ/ a novele 

Zákona o změně RUD -  není příliš naděje na schválení před volbami, důležité se soustředit ihned po 

volbách na řešení některého z těchto zákonů 

V.Jonáš-  vysvětlil postup při projednávání zákona o RUD, potvrdil dohodu o řešení po volbách  

T.Julínek – potvrdil správný postup v rámci cesty prostřednictvím Zákona o změně RUD,protože 

atomový účet slouží k jiným účelům a nebylo by dobré ho otvírat v rámci novely AZ. Také hovořil o  

vůli k projednání konsensuálního zákona brzy po volbách 

V. Adam- uvedl informaci o průběhu projednávání Atomového zákona, který jde s řadou 

pozměňovacích návrhů a „přílepků „do 3. čtení ve sněmovně 

P.Spilka – také uvedl, že peníze pro obce bude vhodnější zajistit prostřednictví novely zákona o RUD, 

nikoliv AZ,  stejný názor má i starosta Dukovan M.Kudera 

Z.Ryšavý - uvedl,že i kraj Vysočina podporuje uzavření Memoranda o spolupráci 

V.Bařinka – snaha o získání více financí pro menší obce a města z RUD 

V průběhu vystoupení hostů se dostavil ředitel Elektrárny Dukovany Tomáš Žák a krátce se 

přítomným představil. 

 

Ad 6) Zprávu o činnosti Občanské bezpečnostní komise / OBK/ přednesl její předseda Bořivoj Župa-  

popsal stručně činnost OBK, schází se 4x do roka, absolvují cvičení a informují veřejnost 

prostřednictvím periodik o dění v EDU, novinkách z jaderné energetiky obecně ,  organizují 

každoroční  podzimní semináře 

Ad 6) Zprávu revizní komise přednesl za předsedu J.Mojžíše  člen pracovního předsednictva Marek 

Šeiner. VH  zprávu vzala na vědomí . 

Ad 7) Tajemnice Marie Černá informovala přítomné o akci „bannery“ – tj. zhotovení skládacích 

reklamních stojanů  s podporou dotace z Elektrárny Dukovany pro členské obce Energoregionu na 

jejich propagaci. Vzor byl na VH představen. 

Dále hovořila nabídce společnosti ČEZ  pro školy v členských obcích Energoregionu 2020, získat za 

symbolickou cenu vyřazované počítače. 



 

  

J.Zahradníček -  poinformoval kolegy o oživení činnosti občanského sdružení Ekoenergoregion, jehož 

členy jsou jako fyzické osoby členové rady Energoregionu a toto sdružení může vystupovat např. i 

jako účastník územních nebo stavebních řízení.  

Na závěr předseda Vladimír Měrka poděkoval všem za účast a zejména vyzdvihl aktivní spolupráci se 

senátorem Vítězslavem Jonášem na přípravě novely zákona o RUD.  

 

Zasedání bylo ukončeno v 16,30 hodin.  

Zapsala: Marie Černá 

 

Ověřili: Vladimír Měrka 

               Jaroslav Pospíchal 

                Marek Šeiner 


